
                  
                          Dejan Rogić 
 

 

Izveštaj sa kvalifikacija za Evropsko prvenstvo za muškarce (U20) 
Sofija, Bugarska 24-28.04.2014. 

 

Poštovane koleginice i kolege, 

U periodu od 24.4.2014. do 28.4.2014. nominovan sam od strane CEV-a da sudim II krug 
kfalifikacija za muško juniorsko evropsko prvenstvo koje je odigrano u avgustu ove godine 
u Finskoj i Esotoniji. Turnir grupe F je održan u Sofiji i učesnici turnira pored domaćina 
Bugarske su bili i reprezentacije Grčke,Holandije i Engleske. 

Supervizor turnira je bila gospođa Sinem Mavili (TUR) ,dok je sudijski kontrolor bio 
gospodin Genadij Žarikov (RUS). Sudije ovog turnira su bili Christos Maiphosis 

(CYP),Milan Rajković (CRO), Dumitru Darius Mesca (ROM) i moja malenkost. 

Dana 24.4.2014 doputovao sam u Sofiju i sačekan sam od strane jednog od nekoliko 
međunarodnih sudija iz Bugarske koji su učestvovali u organizaciji ovog takmičenja.Za 
razliku od onoga što je pisalo u handbook-u koji smo dobil pre dolaska na takmičenje, bili 
smo smešteni u hotel “Vitoša“ u kome su bile i sve reprezentacije učesnici turnira. Srećom, 
hotel je dovoljno veliki da nije bilo čestih susreta sa članovima i igračima pomenutih 
reprezentacija. Tokom večeri je održan kratak ali vrlo efikasan Tehnički sastanak koji je 
već pokazao da je reč o vrlo iskusnim organizatorima  i reprezentima CEV-a na ovom 
takmičenju. Posle sastanka uz večeru je održan i kratak sastanak sa sudijama gde je 
potvrđena satnica obaveza za naredni dan koju smo unapred dobili. 

 

25.04.2014. 

Radni deo dana smo počeli u 9h30min Sudijskom klinikom. 

Na klinici koju je vodio gospodin Žarikov smo na početku u kratkim crtama predstavili sebe 
i svoju dosadašnju karijeru i angažmane koje smo do sada imali. Posle uvodnog obraćanja 
i predstavljanja sudija, prešli smo na konkretne dogovore u vezi sa takmičenjem: 

 

- Diskusija o protokolu za utakmice 
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Prvog dana moramo posebno obratiti pažnju na sve brze brisače, brisače i dodavače lopti, 
razgovarati sa njima na inspekciji hale kako tokom utakmica ne bismo imali problema. 

Protokol ćemo samo taj dan pomeriti za dva minuta unazad zbog kolektivnih fotografija 
timova učesnika. Najbolje je da se ekipe fotografišu pre početka zvaničnog protokola 
ukoliko je to moguće 

- Sastav ekipa 
Bez obzira što je turnirsko takmičenje, svaki dan smo u obavezi da pregledamo pasoše 
igrača 

- Nominacije 
Prvog dana sam nominovan kao prvi sudija za utakmicu Bugarska-Grčka 

Satanak je završen u11h 15min.Nakon toga smo svi zajedno otišli u inspekciju hale „Hristo 
Botev“ koja je trajala nepunih 90 minuta. S obzirom na to da se ta hala isključivo koristi za 
odbojku, većih problema u ispunjenju tehničkih uslova za održavanje utakmici nije bilo. 
Gospodin Žarikov mi je poverio zadatak da sa skupljčima lopte uvežbam protokol prilikom 
nošenja zastava i intoniranja himni. Na izgled lak posao pretvorio se u nimalo lak zadatak 
pošto su svi mladi ljudi koji su učestvovali u tome u stvari članovi pionirske ženske i muške 
reprezentacije Bugarske bez ikakvog iskustva. Na kraju su svi izgledali kao dobro 
ukomponovan orkestar,komunikacija sa njima se odgravala na svim znanim i neznanim 
jezicima (Engleski,Srpsko –Bugarski, rukama, nogama). 

17h00min 

 

Utakmica: Bugarska – Grčka 3:2 (17:25,22:25,25:23,25:18,15:12) 

U prvom meču turnira koji je trajao 122 minuta odigrana je i najuzbudljivija utakmica na 
takmičenju. Po rezultatu vidite da je bilo dosta uzbudljivo i desio se veliki preokret. Sudije 
se na sreću nisu “isticale“ ali su dale svoj doprinos pravom spektaklu viđenom na terenu. 
Na kraju čestitke sa svih strana od znanih i manje poznatih, kontrolor nam je takođe 

čestitao, ali se videlo da će imati šta da nam kaže na jutarnjem sastanku.  

 

26.04.2014. 

9h30 min Sudijska klinika 

Sastanak je počeo uvodnom reči i opštim utiskom kontrolora suđenja o prethodnom danu. 
Nakon toga je usledila analiza utakmica. Na početku smo kolega drugi sudija (neću ga 
imenovati) i ja izneli svoje utiske o utakmici i svemu što se dešavalo na utakmici. Posle 
naših reči je bilo jasno da utakmicu i naše suđenje nismo doživeli isto. 

Opšti utisak kontrolora je bio da sudije nisu uticale na rezultat ali i da sudije nisu 
podjednako kvalitetno radile svoj posao. Njegova diskusija je ovog puta počela od drugog 
sudije: 

-Tokom nadigravanja biti fokusiran na mrežu i srednju liniju 

-Ne pokazivati ekipu kojoj je pripalo nadigravanje pre prvog sudije 

-Poboljšati kretanje 
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-Konstantno korišćenje neoficijalnih ručnih znakova nije preporučeno 

-Saradnja sa zapisničarem mora biti konstantna 

-Procedura za zamenu igrača se mora poštovati (bez pokazivanja rukama znaka za 
zamenu igrača) 

-Pokazati ko je kapiten u igri bez pokazivanja broja 

-Drugi sudija mora da shvati i da sugeriše kada je neki zahtev neosnovan 

-Pogledati prvog sudiju nakon završetka nadigravanja 

-Prezentacija sudije pre utakmice (dovoljan je iskorak i skroman naklon) bez mahanja 
rukama 

 

Nakon polučasovne i proaktivne dvosmerne diskusije dodje red i na mene: 

-Budi konstantan sa tempom vođenja utakmice 

-Dodir mreže igrača Grčke pri rezultatu 22:15 u prvom setu 

+ Mirnoća tokom utakmice za pohvalu 

+Improper request i sve ostale opomene i sankcije dodeljene na vreme 

+Pokušaj saradnje sa kolegom za pohvalu 

+Interpretacija pravila igre i instrukcija za pohvalu 
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Ocena:93,50 

Nominacija za danas Bugarska –Engleska II sudija 

 

17h00min Utakmica 

Sa istim kolegom u izmenjenim ulogama sudio sam i utakmicu BUL-ENG 3:0 
(25:22,25:23,25:23) 

Iako rezultat to ne govori, utakmica nije bila laka za suđenje. Opet čestitke ,ovaj put i 
obojica sudija sa osmehom na licu. 

 

27.04.2014. 

 

9 h 30 min sudijska klinika 

Po već  ustaljenom redosledu prvo je reč imao kontrolor a nakon njega i sudije su dale 
svoj utisak o prethodnom danu. Sa mnogo manje priče u odnosu na prethodni dan 
analizirali smo urađeni posao.Generalni utisak je bio dobar uz par sitnih sugestija. 

  

Prvi sudija: 

-konstantnost u dosudjivanju zadržane lopte mora biti prisutna bez obzira na rezultat, bez 
sinusoide kriterijuma (visok-nizak) 

-sve uradi da odluka bude ispravna (pozovi linijske sudije, drugog sudiju, sarađuj sa 
svakim članom sudijskog tima) 

 Drugi sudija: 

-Efikasnije kretanje napred – nazad tokom nadigravanja  

+Odlična saradnja sa svim članovima sudijskog kolegijuma 

+Procedura pri izmeni igrača 

 

Ocena :94.00 

 

Nominacija Grčka –Engleska  I sudija 

 

18h 30min GRE-ENG 3 : 0 (28:26,25:23,25:22) 

 

Utakmica bez rezultatskog značaja je bila i poslednja utakmica na turniru. Iako je sve bilo 
poznato, utakmicu sam doživeo kao i svaku prethodnu - najozbiljnije moguće. Sa istim 
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kolegom kao i prethodnih dana sam odsudio utakmicu. Opet sam se osećao ponekad 
“usamljeno“, ali ovog puta sam bio spreman za to,  pa nisam imao problema u vođenju 
utakmice. S obzirom na to da je kraj takmičenja i da su pojedinci imali rane letove ujutro, 
nije bilo zvanične sudijske klinike te zato i nemam poslednju ocenu. U par reči kontrolor je 
rekao da je zadovoljan prikazanim i da nema nekih novih stvari koje već nije rekao ovih 
dana. 

Na večeri koju je organizator upriličio za sva službena lica bili su prisutni i legendarni Ilia 
Iliev i Tchavdar Penkov (novi CEV referee delegat) koji su bili sa nama i svih prethodnih 
dana. Imao sam čast da od njih dvojice dobijem puno pohvala na račun svog ponašanja, 
suđenja i reprezentovanja matičnog saveza i sudijske organizacije. 

 

Na kraju, sa ovog takmičenja nosim zaista puno pozitivnih misli i iskustava koje će mi 
pomoći u daljem radu na domaćoj i međunarodnoj sceni. Velika zahvalnost svima koji su 
učestvovali u organizaciji takmičenja (Bugarske kolege sudije, volonteri i svi ostali) koji su 
nam omogućili da se osećamo dobrodošlim, kao i podršci kolega iz Srbije koji su se 
interesovali, pisali, zvali, pre i posle takmičenja. 

 

Sportski pozdrav,  Dejan Rogić 

 

 


